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Protokół z XXX Sesji Rady Gminy Słońsk z dnia 29.12.2017 r. 

 

 

      Do punktu 1 – Sprawy regulaminowe: 

a)  otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

   Sesję rozpoczęła o godz. 9
05

 Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz słowami „Otwieram XXX 

zwyczajną sesję Rady Gminy Słońsk” i powitaniem radnych Gminy, wójta Gminy, zastępcę wójta, 

skarbnika Gminy, sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych, radnego Powiatu, oraz 

przybyłych gości. 

   Po sprawdzeniu listy obecności radnych, Przewodnicząca Rady oznajmiła, że na sesji obecnych jest 

13 radnych, co przy 15- osobowym składzie Rady Gminy Słońsk stanowi kworum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego  

protokołu). 

b)  przyjęcie protokołu z XXIX zwyczajnej sesji Rady Gminy 
         W obecności 13 Radnych, Rada Gminy Słońsk w głosowaniu 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”,                  

0 „przeciw” przyjęła protokół z 29 zwyczajnej sesji Rady Gminy Słońsk z dnia 29.11.2017 r. 

 

 

c) wnioski o uzupełnienie porządku obrad 

   Kontynuując część regulaminową obrad, Przewodnicząca odczytała porządek XXX  zwyczajnej 

sesji, i zwróciła się z zapytaniem, czy będą wnioski o jego zmianę.  

Wniosek o uzupełnienie porządku zgłosił Wójt: 

1) Jako podpunkt 11 do pkt. 3-stanowisko Rady Gminy Słońsk w sprawie podjęcia zmian             

w ustawie o ochronie przyrody w zakresie wydzierżawiania gruntów rolnych znajdujących 

się w zarządzie lub użytkowaniu wieczystym parków narodowych, 

 

Wniosek o uzupełnienie obrad zgłosił również Skarbnik: 

2) Wykreślenie podpunktu 2-zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Słońsk na lata 

2017-2030, 

d) uchwalenie porządku obrad 
    Wprowadzono zmiany do porządku obrad  

W obecności 13 Radnych, Rada Giny Słońsk w głosowaniu ,,za” 13 ,,wstrzymujących się” 0 

,,przeciw” przegłosowała porządek obrad. 

 

Do punktu 2. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady 

Gminy Słońsk. 

Uwag nie zgłoszono.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Do punktu 3 -podpunkt 1) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Słońsk na 2017 rok 

Projekt zaprezentował Skarbnik.  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy.  

Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Słońsk na 

2017 rok. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Słońsk na 2017 rok.  

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 



Zgłoszono zapytanie do projektu uchwały.  

Radny Powiatowy K.Skrzypnik: Mam pytanie do tego OSP, bo nie wiem czy to jest prawda, czy 

samochód OSP z Lemierzyc posiada akumulator? 

Radny Sochacki: Posiada, tak. 

Wójt: Oni teraz dostali pieniądze na akumulator. Tam były problemy z akumulatorem, ale już są 

rozwiązane. 

Więcej uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej Gminy Słońsk na 2017 rok. 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. Oddano głosów 13, w tym: 13 „za”, 0 „przeciw”,                    

0„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Słońsk na 2017 rok. 

Uchwała ma nr XXX/182/2017 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu sesji. 

  

 

Do punktu 3 -podpunkt 3)- w sprawie uchwały budżetowej Gminy Słońsk na 2018  

Projekt zaprezentował Skarbnik, oraz odczytał uchwałę nr 722/2017 składu orzekającego  Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 6 grudnia 2017 roku w sprawie wydania opinii o 

przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Słońsk na 2018 rok wraz z uzasadnieniem  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy.  

Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Słońsk na 2018 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Słońsk na 

2018 

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie uchwały 

budżetowej Gminy Słońsk na 2018.  

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. Oddano głosów 13, w tym: 12 „za”, 0 „przeciw”,                    

1„wstrzymujący się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Gminy Słońsk na 2018  

 

Uchwała ma nr XXX/183/2017 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu sesji. 

 

Do punktu 3 -podpunkt 4) w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Słońsk na lata 

2018-2030 

Projekt przedstawił Skarbnik oraz odczytał uchwałę nr 723/2017 składu orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 6 grudnia 2017 w sprawie wydania o przedłożonym 

projekcie uchwały  w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Słońsk na lata 2018-2030 

przedstawionej wraz z projektem uchwały budżetowej na rok 2018. Skład orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Zielonej Górze postanawia zaopiniować pozytywnie przedłożony przez Wójta 

Gminy Słońsk projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Słońsk na lata 

2018-2030 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy.  

Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

opinii. 



Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wieloletniej prognozy finansowej Gminy Słońsk na lata 

2018-2030 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wieloletniej prognozy finansowej Gminy Słońsk na 

lata 2018-2030 

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Słońsk na lata 2018-2030 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. Oddano głosów 13, w tym: 13 „za”, 0 „przeciw”,                    

0„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę wieloletniej prognozy finansowej Gminy Słońsk na lata 2018-2030 

Uchwała ma nr XXX/184/2017 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu sesji. 

 

Do punktu 3 -podpunkt 5) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Słońsk na rok 2018. 

Projekt zaprezentowała Zastępca Wójta. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy.  

Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały o przyjęcie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Słońsk na rok 2018. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Słońsk na rok 2018. 

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Zgłoszono uwagi i zapytania do projektu uchwały 

Radny Powiatowy K.Skrzypnik: Ja rozumiem, że komisja antyalkoholowa powinna zwalczać 

alkoholizm. Tak? Moje pytanie jest takie , dlaczego na terenie szkoły sprzedaje się alkohol na 

przykład na dożynkach gminnych? Czy to jest zgodne z komisją antyalkoholową? Rozumiem, że plac 

sportowy który jest przy szkole to jest teren szkolny, tak? Tam sprzedaje się alkohol na dożynkach 

gminnych na przykład. Dlaczego?  

Wójt: Jeżeli jest taka sytuacja to na pewno dyrektor jest zobowiązany powiadomić policję i 

postępowanie, my nie będziemy robić postępowania. 

Radny Powiatowy K.Skrzypnik: Ale to chyba Gmina wydaje zgodę na to, że ktoś sprzedaje.  

Wójt: Jeżeli chodzi o plac za szkołą, to jest teren gminny.  

Radny Powiatowy K.Skrzypnik: To nie jest teren szkoły? 

Wójt: To jest wydzielony teren gminy.  

Przewodnicząca: Chodzi o te imprezy organizowane rozumiem, tak? 

Wójt: To jest teren gminy, tak samo teren boiska to jest teren gminy. 

Radny Powiatowy K.Skrzypnik: Czyli ok jest, tak?  

Wójt: Ok jest ale może i nie być OK, zależy jak patrzymy, bo pewne przepisy też może regulują inną 

formę, muszą być odległości zachowane. Możemy to wyeliminować, dla mnie alkohol nie musi 

istnieć, najgorzej co z tymi co przyniosą.  

Zca Wójta: Idąc tym tokiem myślenia to nie moglibyśmy zorganizować żadnej imprezy ze sprzedażą 

piwa, ponieważ park to też jest miejsce publiczne.  

Radny Powiatowy K.Skrzypnik: Ale mi chodzi o szkołę. 

Zca Wójta: Ale jest zachowana odległość 50 metrów od szkoły. 



Innych uwag nie zgłoszono. 

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcie 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Słońsk na 

rok 2018. 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. Oddano głosów 13, w tym: 13 „za”, 0 „przeciw”,                    

0„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie przyjęcie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Słońsk na rok 2018. 

 

Uchwała ma nr XXX/185/2017 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu sesji. 

 

Do punktu 5 -podpunkt 6) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Słońsk na rok 2018 

Projekt zaprezentowała Zastępca Wójta. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy.  

Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały o przyjęcie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Słońsk na rok 2018. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały przyjęcie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Słońsk na rok 2018. 

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcie 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Słońsk na rok 2018. 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. Oddano głosów 13, w tym: 13 „za”, 0 „przeciw”,                    

0„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie przyjęcie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Słońsk na rok 2018. 

Uchwała ma nr XXX/186/2017 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu sesji. 

 

Do punktu 3 -podpunkt 7)- w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy Słońsk oraz 

zatwierdzenia planów pracy poszczególnych Komisji Rady na rok 2018 

Projekt uchwały zaprezentowała Przewodnicząca. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy.  

Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały ustalenie planu pracy Rady Gminy Słońsk oraz 

zatwierdzenia planów pracy poszczególnych Komisji Rady na rok 2018. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenie planu pracy Rady Gminy 

Słońsk oraz zatwierdzenia planów pracy poszczególnych Komisji Rady na rok 2018. 

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  



W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie ustalenia planu 

pracy Rady Gminy Słońsk oraz zatwierdzenia planów pracy poszczególnych Komisji Rady na rok 

2018 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. Oddano głosów 13, w tym: 13 „za”, 0 „przeciw”,                    

0„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie ustalenie planu pracy Rady Gminy Słońsk oraz 

zatwierdzenia planów pracy poszczególnych Komisji Rady na rok 2018 

Uchwała ma nr XXX/187/2017 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu sesji. 

 

Do punktu 3 -podpunkt 8)- w sprawie uchwalenia regulaminu cmentarzy komunalnych na 

terenie Gminy Słońsk. 

Projekt zaprezentowała Zca Wójta. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy.  

Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały ustalenie uchwalenia regulaminu cmentarzy komunalnych 

na terenie Gminy Słońsk. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały ustalenie uchwalenia regulaminu cmentarzy 

komunalnych na terenie Gminy Słońsk. 

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały uchwalenia regulaminu 

cmentarzy komunalnych na terenie Gminy Słońsk. 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. Oddano głosów 13, w tym: 13 „za”, 0 „przeciw”,                    

0„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu cmentarzy komunalnych na terenie 

Gminy Słońsk. 

Uchwała ma nr XXX/188/2017 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu sesji. 

 
Do punktu 3 -podpunkt 9)- w sprawie ustalenia warunków udzielenia i wysokości bonifikaty 

przy sprzedaży nieruchomości lokalowej mieszkalnej w drodze bezprzetargowej na rzecz 

dotychczasowego najemcy. 

Projekt zaprezentował Wójt. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy.  

Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały ustalenie planu pracy Rady Gminy Słońsk oraz 

zatwierdzenia ustalenia warunków udzielenia i wysokości bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości 

lokalowej mieszkalnej w drodze bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego najemcy. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały ustalenie ustalenia warunków udzielenia i 

wysokości bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości lokalowej mieszkalnej w drodze bezprzetargowej 

na rzecz dotychczasowego najemcy. 

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 



Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały ustalenia warunków 

udzielenia i wysokości bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości lokalowej mieszkalnej w drodze 

bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego najemcy. 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. Oddano głosów 13, w tym: 13 „za”, 0 „przeciw”,                    

0„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie ustalenia warunków udzielenia i wysokości bonifikaty przy 

sprzedaży nieruchomości lokalowej mieszkalnej w drodze bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego 

najemcy. 

Uchwała ma nr XXX/189/2017 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu sesji. 

 

Do punktu 3 -podpunkt 9)- w sprawie ustalenia warunków udzielenia i wysokości bonifikaty 

przy sprzedaży nieruchomości lokalowej w drodze bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego 

najemcy. 

 Projekt zaprezentował Wójt. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy.  

Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały ustalenie ustalenia warunków udzielenia i wysokości 

bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości lokalowej w drodze bezprzetargowej na rzecz 

dotychczasowego najemcy  

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały ustalenie ustalenia warunków udzielenia i 

wysokości bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości lokalowej w drodze bezprzetargowej na rzecz 

dotychczasowego najemcy  

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie ustalenia 

warunków udzielenia i wysokości bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości lokalowej w drodze 

bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego najemcy. 

W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. Oddano głosów 12, w tym: 12 „za”, 0 „przeciw”,                    

0„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie ustalenie ustalenia warunków udzielenia i wysokości 

bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości lokalowej w drodze bezprzetargowej na rzecz 

dotychczasowego najemcy 

Uchwała ma nr XXX/190/2017 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu sesji. 

 
Do punktu 3 -podpunkt 11)- stanowisko Rady Gminy w sprawie podjęcia zmian w ustawie o 

ochronie przyrody w zakresie wydzierżawiania gruntów rolnych znajdujących się w zarządzie 

lub użytkowaniu wieczystym Parku Narodowego. 

Projekt zaprezentował Wójt. 

W grudniu odbyło się spotkanie u Wojewody w tej sprawie. Byli też rolnicy i sołtysi. Dokonano na 

nim ustaleń abyśmy wszyscy wystosowali do Ministra Środowiska swoje stanowiska w sprawie 

dzierżaw w Parku Narodowym. Chodzi o ograniczenie przetargów do mieszkańców gmin, na których 

parki są położone. To są nasze tereny i my powinniśmy mieć z tego korzyść. Konieczne są zmiany 

prawne w ustawach, w rozporządzeniu. Nasze stanowisko zostanie przesłane do Wojewody i on 

podejmie dalsze działania. 



Uwag i zapytań do stanowiska na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała stanowisko Rady Gminy w sprawie 

podjęcia zmian w ustawie o ochronie przyrody w zakresie wydzierżawiania gruntów rolnych 

znajdujących się w zarządzie lub użytkowaniu wieczystym parków narodowych. 

W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. Oddano głosów 12, w tym: 12 „za”, 0 „przeciw”,                    

0„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła stanowisko w sprawie stanowisko Rady Gminy w sprawie podjęcia zmian w 

ustawie o ochronie przyrody w zakresie wydzierżawiania gruntów rolnych znajdujących się w 

zarządzie lub użytkowaniu wieczystym parków narodowych. 

Stanowisko stanowi załącznik do protokołu.  

 
Do punktu 4- Interpelacje radnych 

 

Radny Powiatowy K.Skrzypnik: Pytałem Pana Wójta na sesji czy w dniu 3 marca 2017 roku 

odnośnie wycinki drzew na drogach powiatowych dlaczego Gmina nie odpisuje, powiedział Pan tak 

cytuję: „zapytam urzędników i dam znać”. Teraz odczytam pismo jakie dostał Pan od Starostwa z dnia 

7.11.2017, w którym może niektórzy Radni zrozumieją dlaczego nie są wycinane drzewa na drogach 

powiatowych Czytam: zwracam się z uprzejmą prośbą o wydanie decyzji na wycinkę drzew rosnących 

przy drogach powiatowych pismo z dnia 12.02.2016 znak pomijam to. Wniosek o wycięcie drzew 

topól szt. 18 w miejscowości Polnej znak, brak odpowiedzi, pismo z dnia 3.03.2016 znak pomijam to, 

wniosek na wycięcie drzew jesion wiąz akacja w miejscowości Polne brak odpowiedzi, pismo z dnia 

24.11.2016 wniosek o wycinkę drzew kasztanowiec brzoza w miejscowości Chartów. Dotychczas nie 

otrzymaliśmy żadnych wyjaśnień czy też pism umarzających w/w postępowania. Pytam pana Wójta 

dlaczego Pan Wójt nie odpisuje na pisma urzędowe do Powiatu? . Może Pan Marian Banasik teraz wie 

dlaczego są drzewa nie wycinane?  

Zca Wójta: W tej sprawie na pewno nie jest tak, że powiat pozostał bez odpowiedzi. Niech nie 

wprowadzają w błąd…ale Wójt nie zna tej sprawy a ja to sprawdzałam. W tej sprawie chodzi o to, że 

na terenie Parku Krajobrazowego są specjalne korytarze dla ptaków, dla nietoperzy. Starostwo bardzo 

dobrze wie dlaczego jest problem. Każdą decyzję o wycince drzew powinno uzgodnić z RDOŚ.  

Radny Powiatowy K.Skrzypnik: Ale niech Pani wytłumaczy dlaczego nie ma pisma. To co Pani 

mówi trzeba było napisać pismo. Dlaczego Gmina nie odpowiada na takie pismo urzędowe?  

Wójt: Ja uważam, że starostwo powinno dopiąć tego co do nich należy. To oni mają wystąpić do 

Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska przede wszystkim o opinię od niego. Druga sprawa, z 

panem Gryzem osobiście rozmawiałem, że jeżeli Pan uważa, że nie da rady wszystkich wycinać to 

wycinajcie sukcesywnie, ale z tym, że mój warunek jest nasadzanie nowych drzew, ale drzew 

szlachetnych nie topól jakiś czy lip. Takie moje stanowisko było i dalej ono będzie. Ja z Panem nie 

rozmawiałem tylko z kierownikiem wydziału dróg w Starostwie i niech pan Gryz nie ściemnia. Tak 

samo było z  Towarzystwem Przyjaciół Słońska. Bo też ich opinia była. Nawet rozmawiałem  z Panią 

Engel i mówię proszę panią czy Pani uważa, że te wszystkie drzewa są zdrowe? Jej odpowiedź: No 

nie. To dlaczego pani stwierdza tak na ekspertyzie? bo taka ekspertyza była w terenie łącznie z Panem 

Englem i Panią Izą i nasz pracownik był. I dopiero stwierdziła, że tam jest kilka drzew uszkodzonych, 

chorych. To dlatego do Gryza powiedziałem: proszę sukcesywnie wycinać i nasadzać nowe drzewa. 

Takie jest moje stanowisko, ja jestem za tym żeby wszystkie topole usunąć.  

Radny Powiatowy K.Skrzypnik: Panie Wójcie ja się nie czepiam. Ja wczoraj byłem na sesji. To co 

Pan mówi to może Pan dzwonił, ja w to nie wnikam. Moje pytanie jest dlaczego Pan na te pisma nie 

odpowiada?  

Wójt: Czyje pisma? Ja nie wiem o co tu dokładnie chodzi.  

Radny Powiatowy K.Skrzypnik: Podobno Pan wójt dostał pismo.  

Wójt: Ale czyje pismo? Pana pismo? Ale proszę mi dać to na piśmie, na które pismo nie 

odpowiedziałem. Przecież ja muszę mieć materiały wszystkie  od Pani Pakos. A tak to jest 

wystrzelenie jakiegoś tematu i już. 

Radny Powiatowy K.Skrzypnik: Pani Przewodnicząca może Pani odczytać pismo z dnia 7.11? Wójt 

Gminy Słońsk ... ja sobie nie ubzdurałem. To jest pismo, które wpłynęło do Wójta, panie Wójcie (…) 



Przewodnicząca: Proszę o wydanie decyzji na wycięcie drzew rosnących przy drogach powiatowych. 

Pismo z dnia 12 lutego 2016roku, wniosek o wycinkę drzew topól szt. 18 w miejscowości Polne. Brak 

odpowiedzi. Pismo 3 marzec…  

Sozański: Od kogo to jest pismo bo ja też nie wiem. 

Przewodnicząca: To są pisma od Starosty Pana Basińskiego. 

Radny Powiatowy K.Skrzypnik: To było parę pism do wójta. 

Przewodnicząca: To są jakieś pisma, które były kierowane do Pana Wójta. 

Wójt: Proszę mi to skserować i sprawę wyjaśnię.  

Radny Powiatowy K.Skrzypnik: Panie Wójcie, nie rozumiem tego, pismo wpłynęło do pana. 

Dlaczego Pan nie odpisuje? 

Przewodnicząca: Wyjaśnimy sprawę Panie Wójcie?  

Wójt: O Boże. A nie ma tam wycinki jemioły? Przyczepę jemioły kto wziął? Wtedy Starostwo 

przyjechało. 

Radny Powiatowy F.Jamniuk: Panie Wójcie, Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni 

Państwo. Ku schyłkowi roku się zbliża i chciałbym tylko się upewnić, bo nie wiem czy komisja 

budżetowa przede wszystkim już procedowała nad budżetem w jakimś stopniu, ponieważ myśmy 

mieli z Panem Wójtem uzgodnienia jako Radni Powiatowi. Jest zrealizowana inwestycja na ulicy 

Poniatowskiego, chodnik. W przyszłym roku będzie zrealizowany chodnik w Głuchowie, więc czy 

jest procedowany i będzie to ujęte w budżecie gminy na 2018 rok? to jest jedno pytanie. Drugie 

pytanie mam jeśli chodzi o Lemierzyce. Wiem, że jest zaplanowane w budżecie, wiem, że jest 

dokumentacja, ale tego nie widziałem, też bym chciał zobaczyć, aczkolwiek jest to kontrowersyjne, bo 

może mi Pani Sołtys wyjaśni, koledzy Radni tutaj z Lemierzyc, może Pan jak to jest? ponieważ 

chciałbym zauważyć, że jestem też radnym powiatowym, nie tylko radnym dla Słońska, więc z 

mieszkańcami Lemierzyc rozmawiałem, chociażby przy okazji remontu kościoła teraz, że będzie 

remont czy rozbudowa czy budowa zaplecza sportowego. I na jakim etapie i na jakiej podstawie 

zostało to uzgodnione? i kiedy to będzie wykonane? i jaki jest tego koszt? ponieważ w opinii wielu 

mieszkańców Lemierzyc, nie wiem czy koledzy Radni to potwierdzą i pani Sołtys, mieszkańcy by 

chcieli przedyskutować zasadność tego, bo bardzo fajnie, że Pan Wójt widzi potrzebę inwestowania w 

Lemierzycach, mieszkańcy są wdzięczni za drogę i wykonie dróg, ale chcieli by przekonsultować czy 

np. nie lepiej wybudować przedszkole, które będzie codziennie używane lub dołożyć część do 

drugiego etapu czyli drugiej strony dachu na kościele. Część Wójt dołożył więc możemy wspólnie 

tutaj podziałać żeby dalej dołożyć. To jest to o co monitowaliśmy już wcześniej, że fajnie by było 

gdybyśmy mogli przeprowadzić tzw konsultacje, czy projekt tzw. budżetu obywatelskiego i niech to 

mieszkańcy zdecydują. Fajnie żeby to było coś na zasadzie, że mieszkańcy mają coś do powiedzenia 

w tej miejscowości. Poproszę zanim pana Wójta żeby Pani Sołtys mi tu odpowiedziała między kim i 

jak to zostało uzgodnione? czy to było dyskutowanie na zebraniu wiejskim?  

Wójt: Oczywiście. 

Radny Powiatowy F.Jamniuk: Tak się domyślam Panie Wójcie, ale jeżeli to było zebranie wiejskie 

na zasadzie, że przyszło 20 mieszkańców to uważam, że to powinno być poddane pod tzw. konsultację 

w trybie budżetu obywatelskiego czy projektu obywatelskiego, czyli mieszkańcy proponują, 

konsultują, dyskutują między sobą, i wtedy przychodzą przygotowani na zebranie wiejskie i 

podejmują taką decyzję. Bo jeżeli to jest koszt inwestycji około kilkuset tysięcy złotych, to teraz tak 

mieszkańcy Lemierzyc mówią, nie będę tutaj mówił nazwiskami ale jeżeli trzeba to powiem, mówią      

w ten sposób: z przedszkola na przykład korzystałoby codziennie ileś tam rodzin. Czy z placu 

sportowego, nie wiem na jakim etapie jest, z chęcią pójdę by porozmawiać ze sportowcami, korzysta 

się - wiemy jak często i jak gęsto. Czy może tam jeżeli jest zasadność rozbudowy tego to czy może 

jest tylko konieczne przeprowadzenie remontu, modernizacji jakieś? czy ma być to rozbudowa              

z rozmachem? taką jak ja słyszałem. Jeżeli ma być to rozbudowa z rozmachem warto pochylić się nad 

tym jeszcze raz, żeby radni tutaj przedyskutowali to szeroko z panią sołtys, z mieszkańcami w ramach 

konsultacji. Ja bym tak zrobił w swojej miejscowości, ponieważ ja jako myśliwy chciałbym mieć np. 

stanicę łowiecką wybudowaną, jeżeli gmina by mi wybudowała, ale czy reszta mieszkańców była by z 

tym zgodna? Chodzi o to, że fajnym obyczajem by było gdyby to mieszkańcy mieli wpływ na 

kompletną stuprocentową konsultację, bo to będzie koszt kilkuset tysięcy złotych.  



Wójt: Ja teraz odpowiem na te dwa pytania, a później poproszę Panią Sołtys. Jeżeli chodzi o pierwsze 

pytanie o tę sprawę gdzieśmy to uzgadniali, gdzie przegłosowana została Poniatowskiego i następne. 

Od Starostwa nie dostałem nic, dosłownie żadnego pisma, sam osobiście pojechałem i z Gryzem 

rozmawiałem. Mówię, Panie Kazimierzu, na sesji u mnie był temat chodnika w Głuchowie. Jak jest ze 

sprawą chodnika, projekt, kosztorys, czy będziecie to robić? Odpowiedź taka była: Panie Wójcie my 

nie mamy na wiadro smoły. Taka była odpowiedź. Dlatego my nie mamy planowanych żadnych 

środków co do budowy chodnika, bo na podstawie czego? Ani projektu ani kosztorysu, nic nie ma. 

Jeżeli chodzi o drugie pytanie o Lemierzyce, o szatnię. W Lemierzycach na spotkaniach, Pani Sołtys 3 

razy ten temat wałkowaliśmy, czy 4 na zebraniach wiejskich ? 

Sołtys Dębska: 4 razy. 

Wójt: I Rada Sołecka z funduszu sołeckiego, w porozumieniu z Klubem Leśnik, z zarządem 

przeznaczyła 4 tys. na dokumentację na szatnię. Zawsze mówię, jeżeli Rada Sołecka, społeczność daje 

jakieś pieniądze z funduszu tym bardziej my jesteśmy skłonni dołożyć i coś zrobić. Na dzisiaj jest to 

projekt techniczny bo jeżeli chodzi o tą szatnię istniejącą, to jest tu Krzysiu, jest Rafał i powiedzcie 

jaki stan techniczny jest tej szatni i czy to się opłaca remontować? Tam jedynie spych i to zepchać 

proszę państwa. Mamy naprawdę ładny projekt, już jest decyzja celu publicznego i będziemy 

występować o pozwolenie na budowę. Jeżeli mamy dokumentację, a środki się ukazują różne. Ja nie 

mówię, że to misi być z budżetu gminy. W PROW będą zaraz środki na Odnowę wsi, gdzieś w 

połowie czerwca, w połowie roku mają się ukazać, to dlaczego nie skorzystać? 

Radny Powiatowy F.Jamniuk: Ale ja nie mówię nie. Panie wójcie. 

Wójt: A jeżeli Rada Sołecka i zebrania wiejskie były gdzie Rada była i sportowcy. Pewnie, że nie 

było mieszkańców tylu jakbyśmy oczekiwali w Lemierzycach, np. chociaż te 60 osób, tak jak było 

kiedy o cmentarz chodziło na zebraniu. Tutaj zdecydowali, przekazali środki, więc my zrobiliśmy 

pierwszy krok – dokumentację. Następny krok, jeżeli będą środki na pewno będziemy się starali o 

środki,  żeby ten klub dostał jakiś nowy obiekt i sensowny, a nie tak jak teraz, że tam jak się wejdzie 

jest wilgoć, zgnilizna. Ani stroju porządnego, bo to wszystko przesiąknięte. Przecież jest tutaj 

Krzysiek sportowiec, to on może wam powiedzieć co było. I proszę nie mówić, że nie było 

konsultowane. Proszę Pani Sołtys powiedzieć czy była konsultacja, czy była wasza propozycja żeby to 

zrobić.  

Sołtys Dębska: Panie wójcie ja się zagapiłam, że to już są wolne wnioski i po pierwsze chciałam 

Radzie, Panu Wójtowi, Pani przewodniczącej podziękować za przydział do remontu Kościoła, bardzo 

wam serdecznie dziękuję żeście ręce podnieśli na to. Dach jest już skończony, połowa dachu, 

zbieramy na drugą stronę dachu. I Panu Frankowi też bardzo dziękuję, też Pan dołożył rękę. Ja 

uważam, że zgoda buduje, niezgoda rujnuje. Ja naprawdę, nie gniewajcie się, jestem z was najstarsza i 

słucham tych bzdur waszych to mnie normalnie nerwy biorą. Opamiętajcie się. Jestem trzeci rok, 

zobaczcie, ja się nie chwalę ile ja rzeczy w Lemierzycach pociągłam, a wy szukacie czego? Panie 

Skrzypnik, ja do Pana też. Był Pan na zebraniu, zapytałam się Pana grzecznie, Pan powinien ze mną 

grzecznie rozmawiać, nawet się spotkać. Pan Franek, jak chcieliśmy się z Panem Frankiem spotkać, to  

zaprosiliśmy, porozmawialiśmy i koniec. A Pan szuka, czego Pan szuka? Bo zabolało mnie to, że ja 

zrobiłam zebranie w sprawie cmentarza, a Pan opisał mnie w tym internecie, a co Pan ze mnie 

podśmiechujki robi? Ja jestem od Pana dużo starsza i sobie nie życzę takich głupot i Pan powinien 

powiedzieć przepraszam, bo Pan mnie oczernił i Pan pośmiewisko zrobił z mojej wioski…I nie rób 

Pan głupot takich, bo za rok są wybory i nie wiadomo czy Pan też zostanie tym radnym. A co nie 

mówię prawdę? Ja nawet Pana nie chcę  słuchać ……….…. ja rozmawiałam z prezesem (Leśnika 

Lemierzyce) i poprosiłam Pana Wójta żeby przyjechał na spotkanie. I było zebranie sportowców i 

wyrazili zgodę, więc czemu przeszkadzacie? Niech to będzie. Jeśli chodzi o przedszkole to na temat 

przedszkola już się nie wypowiem. 

Wójt: Ale proszę państwa są przedstawiciele Lemierzyc –radni. Proszę się spytać czy jest potrzeba 

czy nie? 

Radny Sochacki: Od kilku lat, od 10, może więcej, co roku Rada Sołecka nam daje około tysiąca 

złotych i to co robimy to zaraz odpada. Szatnia była budowana za śp Pana Jurka. Każdy kto przyszedł 

to rękę dołożył, kto miał materiał to dołożył, więc było to robione po swojemu czyli po prostu źle. 

Tam jest grzyb, wszystko odpada, kafelki odpadają. Mogę zaprowadzić i pokazać jak to wygląda. 

Radny Powiatowy K.Skrzypnik: Dla mnie jest jakaś nieścisłość. Pan mówi o remoncie szatni 

sportowej, a nagle się okazuje, że to jest budowa. To jest remont czy budowa?  



Wójt; Budowa. Nowy obiekt. 

Radny Powiatowy K.Skrzypnik: To czemu mówi Pan o remoncie cały czas?  

Wójt: Kto mówi o remoncie? Ja o remoncie powiedziałem? To inwestycja. Przecież robię 

dokumentację całą, pozwolenie na budowę. No przestańcie. Zwykły człowiek nie musi wiedzieć 

dokładnie jak to jest, jaka nazwa, ale bądźcie troszeczkę rozsądni. Panie Radny powiatowy, bo Pana 

nie było na ostatniej sesji.. 

Radny Powiatowy K.Skrzypnik: Mogę skończyć? Jeśli chodzi o grzyb i tak dalej to ja zapraszam 

radnych i Pana Wójta do Chartowa i proszę zobaczyć. Nie wiem czy to można nazwać świetlicą 

wiejską. Dziury są w ścianach, grzyb na ścianach gdzie się odbywają Msze Św. Tam zapraszam Pana 

Wójta.  

Wójt: Do Kościoła się odnoszę już, Panie Radny Powiatowy. Była propozycja moja żeby Kościół 

przenieść do Słońska i dowozić was, a zostawcie mi salę do remontu? Było tak, czy nie? Proszę 

powiedzieć.  

Radny Powiatowy K.Skrzypnik: Nie pamiętam. 

Wójt: Wybraliście to, że będą Msze w takich właśnie warunkach jakie macie. 

Radny Powiatowy K.Skrzypnik: Panie Wójcie nie ma tematu.  

Wójt: To po co dyskutować jak nie ma tematu.  

Radny Powiatowy K.Skrzypnik: Ja do Pani Sołtysowej. Chciałem podziękować, że Pani pozwoliła 

mi uczestniczyć w tym zebraniu wiejskim. Jestem radnym powiatowym czyli też Lemierzyce 

podlegają pode mnie, da mi pani skończyć dobrze? Widzę, że pani punkt widzenia zależy od punktu 

siedzenia. Zapomniała Pani jak sądziła się z obecnym Wójtem, z gminą, za swoje prywatne 

posiadłości? pamięta Pani? Dziękuję bardzo. Skończyłem dziękuję. 

Wójt: Widzę, że się zrobiło targowisko, nie ma konstruktywnej dyskusji. Ja na ostatniej sesji chciałem 

właśnie, szkoda, że Pana Skrzypnika Radnego powiatowego nie było. Chciałbym żeby zwrócił honor i 

przeprosił  Skarbnika, mnie nie musi przepraszać, bo powiedział, że kłamie skarbnik odnośnie 

Schetynówki, odnośnie ul. Puszkina, bo ja powiedziałem, że cofnęliśmy wszystko, bo nowe 

rozporządzenie wyszło, pamiętacie? I musimy dokumentację przerobić? To powiedział Pan, że 

Skarbnik kłamie, że ja też kłamię. I zrobiliśmy to co powiedziałem, dostaliśmy pieniądze, przetarg jest 

ogłoszony na ulicę Puszkina. Ale zwrócę się do Radnych Powiatowych. Dwie drogi powiat złożył do 

Programu dróg lokalnych. Nie wiem czy to jest pilne, Miechów droga i w Lubniewicach. Dostali 

pieniądze, są to bardzo duże pieniądze udziałowe też, bo jest do jednej drogi 2 miliony i do drugiej 

500 tys. Jeżeli Powiat jest w takiej kondycji słabej finansowej no to gdzie Słońsk jest? gdzie Gmina 

Słońsk? gdzie takie drogi są. Czy ta droga do Miechowa jest w takim stanie jak w Polnej? czy 

Lemierzyce -Głuchowo czy Jamno, Budzigniew-Jamno? Zastanówmy się czy nie warto walczyć o to. 

Moja deklaracja była u Starosty krótka i jasna: jaką Pan inwestycję na terenie Słońska robi to gmina 

Słońsk 50 % dokłada. Dlaczego nie złożyli wniosku na drogi lokalne? Bo tylko dwa można było i dwa 

wykorzystali a trzeciego nie można no bo po co do Słońska. W Torzymiu się robi jedna czy jest 

zrobiona z pierwszego naboru. Teraz dwie drogi, i w którym momencie my? Gdzie my będziemy? Te 

drogi nasze będą robione? No powiedzcie mi, bo radni też czekają. Też chcemy wydać te pieniądze 

chcemy żeby było lepiej czy w Polnej, czy w Lemierzycach, czy w Jamnie, gdzie są te drogi 

powiatowe. Jakie jest wasze stanowisko panie Skrzypnik? Niech Pan powie co pan zrobił w powiecie 

żeby walczyć o to żeby była dokumentacja na drogę w Słońsku? Że jest złożony wniosek? jeśli nie 

przeszedł jest inny temat, ale wniosek został złożony, jest zabieganie o środki. O to mi chodzi też, bo 

jak nie mam dokumentacji to jest to co mówimy o Lemierzycach, jak nie mam dokumentacji to ja 

nigdzie nie wejdę, zrozumcie mnie. Ja muszę mieć projekt, koszty, to wtedy szukam gdzie co jest 

możliwe. Teraz się ukazały środki na Jezioro Radachowskie i chcę złożyć i szybko robię plan 

zagospodarowania bo się ukazały środki i mogę do 31 stycznia złożyć wniosek. Dostanę chociaż 30 

tys. i dołożymy drugie 30 tysięcy to jest 60. Jest plac zabaw, boisko do siatkówki, jest zrobione? To na 

tym to polega, a nie takie … dla mnie Panie Skrzypnik wstyd za Pana, że Pan się z Sołtysową 

wiekową przecież, przepraszam pani Dębska, w taką dyskusję wchodzi. To jest dziecinada dla mnie. 

Przepraszam, że tak powiedziałem, ale naprawdę nie można tego słuchać.  

Radny Powiatowy K.Skrzypnik: Odpowiem bo pan Wójt nie wie co w naszej Gminie powstało za 

naszej kadencji ….. Stanica Rybacka na Polnej, chodnik w Chartowie, chodnik w Ownicach dwa razy 

się robi chodnik w Słońsku na ulicy Poniatowskiego. Powiem tak, zrobiliśmy zmianę organizacji 

ruchu na ul. Sikorskiego, gdzie Wójt napisał skargę, mam na to odpowiedź pewnie, chciałbym żeby tą 



skargę umieścił w Aktualnościach Gminnych, dlaczego? Bo w tej skardze Pan napisał nieprawdę. 

Napisał Pan, że ta droga Sikorskiego krzyżuje się z innymi drogami, to jest prawdą, ale napisał Pan 

tam, że na tamtych innych drogach nie ma miejsc parkingowych i to jest nieprawda. 

Wójt: Ale proszę państwa to sąd rozstrzygnął sprawę, to jest wyrok sądowy.  

Przewodnicząca: Ale Radny Powiatowy, tak jak wójt sugerował kiedy i jakie zadania Powiatu u nas? 

Ale do czego ty wracasz znowu?  

Radny Powiatowy K.Skrzypnik: Dlatego, że po konsultacjach z panem Wójtem, które 

przeprowadzimy, postaramy się zmienić organizację ruchu poprzez wprowadzenie drogi 

jednokierunkowej. 

Radny Powiatowy F.Jamniuk: Nie chciałbym krzyczeć bo to nie ma sensu, tym bardziej, że koniec 

roku i wypadało by sobie złożyć życzenia za chwilę. Panie Wójcie, pani Przewodnicząca, Wysoka 

Rado, szczególnie zwracam się do Pani Sołtys z Lemierzyc, trochę źle mnie zrozumieliście. Ja nie 

mówiłem, że robicie źle. Nie usłyszeliście też jak dziękowałem dla Wójta, że dostrzegł potrzebę 

inwestowania w Lemierzycach? Ale czy zrozumieliście mnie o co ja pytałem? Pytałem, czy nie 

możemy tego, nie na zasadzie klub sportowy, bo jeżeli byśmy dyskutowali analogicznie to zobaczcie 

chciałbym zrobić coś dla Koła Łowieckiego w Ownicach, to bym zebrał tylko myśliwych i sołtysa, 

którym sam jestem, sami to byśmy przedyskutowali i powiedzieli: panie Wójcie tyle nam trzeba. 

Chodzi o to, że mieszkańcy niektórzy nie chcą do was bezpośrednio mówić, ale dla mnie to 

powiedzieli, że chcieli by to przedyskutować, zrobić tzw. konsultacje, czy wy mnie rozumiecie? czy to 

wystarczy rozmawiać w takim tonie? Naprawdę jeszcze raz podkreślam, wyciągnę to z protokołu sesji 

i przekażę to w Lemierzycach. Czy ja tutaj kogoś atakowałem? Zapytałem bardzo grzecznie, czy nie 

dobrym obyczajem może byłoby spróbować przekonsultować, przedyskutować i przegłosować coś? 

Bo słuchajcie, póki jeszcze jesteśmy w demokracji i demokratyczna większość decyduje o tym co 

mieszkańcy chcą. Jeszcze raz podkreślam panie Wójcie, serdeczne dzięki za to, że pan inwestuje w 

Lemierzycach, tylko przekonsultujmy to, bo mieszkańcy gdzieś na boku opowiadają, że radni mają 

swoje potrzeby, bo to sportowcy. Pani Sołtys też ma swoją wizję, czy swoją potrzebę i chwała ok, ale 

każdy ma jakieś tam potrzeby i na pewno nie jest to stuprocentowo  przekonsultowane.  A Pan mi 

Panie Wójcie nie odpowiedział tylko o jednej rzeczy dot. kosztu tej inwestycji w Lemierzycach. 

Wójt: Jak będę miał kosztorys, to ja przedstawię, bo dokumenty są u projektanta. Ja podpisałem tak 

umowę, że załatwia wszystko z pozwoleniem na budowę. 

Radny Powiatowy F.Jamniuk: Jeszcze raz podkreślam, zrozumcie mnie dobrze. Nie jest to żadne, 

„ale” przeciwko temu żebym ja jechał oglądać tam czy to wygląda źle. I bardzo dobrze, że to będzie 

robione, ale niech to będzie skonsultowane w szeroki sposób. Wrzućcie to na forum, tak jak było to  

internetowo głosowane np. ul. 3 lutego, 400 osób się wypowiedziało, a na zebranie przychodzi 4 

osoby w Słońsku. Nie wiem ile było wtedy w Lemierzycach, więc to jest ta aluzja moja. Bardzo 

proszę zróbcie to i wy wtedy będziecie jako radni czyści i może tak będzie, że wtedy mieszkańcy 

powiedzą, że chcą.  

I korzystając jeszcze, Panie Wójcie wiemy, że te całe scalanie się zakańcza u nas. Weryfikacja się 

przedłuża, ponieważ geodeci popełnili troszeczkę błędów, weryfikacja powinna potrwać jeszcze dwa 

do trzech tygodni. Spodziewamy się tej decyzji nie szybciej niż koło lutego i wtedy będzie dopiero ten 

przetarg przeprowadzony. Mamy już zrobiony odcinek Lemierzyckiej, chodnik po lewej i po prawej, 

został środek. Skoro mamy tak fajną kondycję i jest Pan tak fajnie hojny przed wyborami chwilę,        

to może byśmy zaplanowali i Radni  środki na Lemierzycką, na dokończenie tej drogi? ja byłbym 

happy i Panie Wójcie nawet bym przyjechał z dobrą kiełbasą myśliwską.  

Wójt: Na razie są zadania określone i musimy to zrealizować.  

Radny Powiatowy F.Jamniuk: Ja wiem, że są zadania określone, ale temat dyskutuję, bo radny                       

z Ownic akurat dziś pewnie w lesie ciężko pracuje, ale tutaj są inni radni, którzy też są radnymi  

Gminy, a nie tylko poszczególnych miejscowości, więc bardzo moja taka gorąca prośba, bo rzutem na 

taśmę miałby pan zrobione i przy dobrym szczęściu zostałby pan na następną kadencję Wójtem. To do 

Ownic już byśmy wracali tylko na wódkę.  

Wójt: Bez słodzenia Panie Sołtysie, bez słodzenia ……….. 

Radny Powiatowy F.Jamniuk: Ale proszę pod uwagę wziąć, żeby radni też przedyskutowali czy 

Komisja Budżetowa mogłaby przeanalizować, czy skoro budżet pozwala nam na zaciągnięcie 

powiedzmy około 5 milionów kredytu w najbliższym czasie, czy znalazłoby się tam troszeczkę na 

dokończenie tej drogi w Ownicach. Rozumiem, że z tych informacji  z BIG co wyczytałem, to poziom 



zadłużenia na chwilę obecną na 30 września jest bodajże na około 7 mln czyli jest to stosunkowo 

jeszcze niewiele, czyli powiedzmy sobie, że między nami jesteśmy jeszcze bogaci i możemy zaciągać 

jeszcze na kolejne inwestycje. A to oznacza, że w tej sytuacji, że jeżeli byśmy patrzyli konstruktywnie, 

że skoro kilkaset tysięcy do Lemierzyc na budowę drogi poszło, pójdzie kilkaset tysięcy lub milion na 

budowę szatni, to oczekuję, że znajdzie się tez w budżecie na dokończenie ulicy Lemierzyckej Panie 

Wójcie, jeżeli mamy mówić obiektywnie.  

R. Sochacki: Chciałbym jeszcze odnośnie tych zebrań. Były spotkania, były zebrania. Czy bardzo 

często ja nie wiem, bo na wszystkich nie byłem, ale ja tam ludzi nie widziałem, a są ogłoszenia na 

tablicach. Nawet po domach się roznosi. Niestety nie ma mieszkańców. Ja rozumiem, niektórzy może 

starsi ludzie, ale są ogłoszenia non stop, są o budżecie sołeckim, o wszystkim są dyskusje. Ten temat 

też był rzucany i tematu nie było po prostu. To jest wina tylko mieszkańców.  

Wójt: Proszę państwa, ja powiem tyle, że jak zawsze, tylko niech się Lemierzyce nie obrażą, jak 

zawsze miałem trudny kontakt z mieszkańcami Lemierzyc, tak teraz mogę się pochwalić, że naprawdę 

dzięki Pani Sołtys, która naprawdę jest taka komunikatywna, która wejdzie w otoczenie i jak to się 

mówi, gdzie diabeł nie może tam Pani Dębska załatwi. I tutaj to co powiedział Radny Powiatowy nie 

do końca tak jest, bo wszystkie sprawy ostatnio dyskutujemy na zebrania wiejskich w Lemierzycach. 

Rada Sołecka stała się bardziej elastyczna, a nie sztywna w swoich decyzjach, bo oprócz środków, 

które wydatkowali z funduszu sołeckiego na szatnię, dodatkowo doszliśmy do porozumienia, że na 

plac przed byłą szkołą też dali 3 tys. zł. na wykonanie projektu zagospodarowania tego całego terenu. 

Tak że to nie jest odosobniony przypadek ta szatnia. My idziemy dalej i dalej. Dzisiaj mam mieć już 

koncepcję zrobioną co do tego placu. Rada Sołecka określi, bo takie były nasze uzgodnienia, że jak 

będzie koncepcja to siadamy i jak oni to widzą, co oni chcieliby zmienić. Może ta koncepcja akurat 

będzie dobra i będzie tylko do przyklaśnięcia, do przegłosowania, bo oni mają też fundusz 

zaplanowany na przyszłe lata i też jakieś pieniądze na ten plac przekazują. Ale my mając projekt, 

mając zezwolenia od Starostwa mamy tą szansę coś dostać, czy to fitness, czy plac zabaw, obojętnie 

co tam będzie zaplanowane. I w tym kierunku będziemy szli i rozmawiamy. Nie uciekamy i ja się 

cieszę, że społeczność Lemierzyc jest taka teraz elastyczna. Pewnie, że nie będzie sto procent, to 

wybijcie sobie z głowy wszyscy, ale inaczej było i bardzo się zmieniło i to trzeba oddać Pani Sołtys i 

Radzie Sołeckiej  

Sołtys Dębska: Ja do Pana Franka chciałam powiedzieć na temat tego wszystkiego. Pan mówi o 

przedszkolu. Wie Pan, w deszcz i nie w deszcz szłam i zbierałam podpisy na przedszkole. Ile razy była 

Pani Agnieszka u wójta ze mną, spytajmy Pana Wójta. Rada Sołecka też się dołożyła, ale to się nie da 

wie Pan od razu. A teraz chciałam powiedzieć ja tu 18 lat jestem. Mówi Pan o budowie przedszkola 

ale Panie Franku taka prawda jest szkoła nowa została sprzedana. Przedszkole zostało serce bo 

pracowałam tam 10 lat została sprzedane. Stara szkoła to byliśmy i Radni i Pan Skrzypnik był i Pan i 

Pan Polowczyk, wszyscy. I ja stara babcia poszłam się kłócić o szkołę, żeby została szkoła, a wie pan, 

że byli tylko starsi a młodych nie było? Nie wiem czy Pan Wójt był kiedy przeszło to wszystko. 

Mówię panu, że ja cały czas pamiętam, co ja panu powiedziałam, że ja lubię pomóc ludziom, ale nie 

głosić w internetach. Ja ludziom dużo tu przez 3 lata pomogłam, nie mówię nazwisk bo tego się nie 

mówi jak się pomaga. Ja nie chcę w propagandzie pracować, żeby iść i  obgadywać, nie dla mnie to 

jest, ale z Sulęcina nie mamy żadnej ręki do pomocy, jedyne co pójdę to proszę was o drogę z 

krzyżówki, chociaż do tego mostu. Mówił pan, że Pan to zapisał. Do dzisiaj to nie jest zrobione. Nie 

chcę was obrażać, nie chcę bruździć, tak samo jak pan chodził podpisy zbierał na śmieci. Czy to w 

tym roku były te śmieci tutaj w Słońsku? I jeszcze raz przy wszystkich, mogę Pana Franka nie lubić 

ale serdecznie panu dziękuję. 

Radny Powiatowy F.Jamniuk: Panie Wójcie, bo Pan mi zadał pytanie wtedy co Powiat robi, a 

jeszcze króciutko wracając do wypowiedzi. Ja tam zupa pomidorowa nie jestem, nikt mnie nie musi 

lubić. Panie Wójcie jeśli chodzi o te inwestycje, sam Pan dobrze wie, doskonale pan wie, że jest 

program naprawczy w Powiecie i faktycznie proszę zobaczyć w protokołach - jestem przeciwnikiem i 

walczyłem o Słońsk. Pytałem kiedy inwestycje zrobimy. Ja się opowiadałem przeciwko inwestycjom 

w Torzymiu, bo mówię, tam się środki znalazły, a na Słońsk nie? I co ja mogę?  

Wójt: Ale mówiłem o dwóch radnych.  

Radny Powiatowy F.Jamniuk:  Zna Pan stanowisko. Ja akurat o tym nie będę mówił. Ale ja nie mam 

wpływu na to gdzie będzie inwestowane. 



Wójt: Panie Radny to poproszę zaprosić Starostę do nas na sesję. Pani Przewodnicząca Starostę 

zaprosi  na sesję.  

Radny Powiatowy F.Jamniuk:  I bardzo dobrze. Najwyższy czas. Ale jako ciekawostkę powiem 

Panie Wójcie, przez dwie kadencje ani razu Pan nie był  na sesji Rady Powiatu, tak jak Pan Burmistrz 

Stanulewicz i inni Wójtowie. Wtedy też można zadać niewygodne pytania. My będziemy walczyć w 

tej sytuacji. Teraz Pan Krzysztof bardziej sympatyzuje ze starostą Basińskim. Jak ja sympatyzowałem 

z młodym starostą, to wtedy się udało parę rzeczy załatwić. Pan Skrzypnik mówi do mnie: Franek 

spokojnie, będzie na chodnik w Głuchowie. Zobaczymy, inicjatywa po jego stronie, ale kasy nie ma 

Znalazła się dziwnym trafem na Torzym. Ja też jestem przeciwny temu, ja ciągnę w swoją stronę czyli 

w stronę Słońska, ale niestety jest jak jest i dobrze o tym wiecie i nie używajmy drogi tzw. taniego 

populizmu.   

Wojt: Ja już mam dość słuchania, że Słońsk nie ma, bo dostał 2 mln na  Ownice. Gdzie mi Starostwo 

dało 2 mln na drogi? to jest z funduszu, 100% pokrycia dostają. Jakie to sugestie mógł kto inny wziąć 

przecież to scalenie i to do mnie takie sugestie i mówi pan Radny, że ja mam na sesje jeździć ?!  

Radny Powiatowy F.Jamniuk:  Starosta tak powiedział? 

Wójt: No tak powiedział do mnie: przecież Ownice 2 mln dostają na drogę.  

Radny Powiatowy F.Jamniuk:  Przepraszam nie dwa tylko pięć razem ze scaleniem. Powiat jest 

tylko administratorem, przepuszcza tylko te pieniądze  

Wójt: Proszę mi nie tłumaczyć tego, ja wiem jak to jest.  

Radny Powiatowy F.Jamniuk:  To jest argument nietrafiony jak wiele innych, których używa 

Starosta.  

Wójt: Ale Panie Radny kosztem tego są inni pokrzywdzeni.  

Radny Powiatowy F.Jamniuk:  Zgadza się i co mam zrobić? Zrezygnować z mandatu Radnego? 

Mogę to zrobić jeżeli taka wola będzie.  

Wójt: Ale ja mówię o tym co ja słyszę i co się dyskutuje. 

Radny Powiatowy F.Jamniuk:  Tak że ja ze swojej strony nic więcej nie mogę zrobić. Przed 

odwołaniem Lewickiego jako starosty, ostatnim rzutem na taśmę, tydzień przed podpisaliśmy umowę 

na chodniki i był koniec. 

Radny Powiatowy Skrzypnik: Odnośnie tej szkoły co pani mówiła Sołtysowa, bo pani chyba 

zapomniała …  

Sołtys Dębska: Dobrze, że Pan tak dobrze pamięta wszystko.  

Radny Powiatowy Skrzypnik: My byliśmy ze św pamięci radnym Polowczykiem przeciw 

zamknięciu szkoły, a to Wójt właśnie i część Radnych była za tym. A w sprawie śmieci podpisy 

zbierałem ja, a nie kolega Jamniuk. Zbierałem zbieram i będę zbierał jeszcze dużo razy. 

Wójt: Do wcześniejszej wypowiedzi Radnego Powiatowego Jamniuka. Wspomniałeś o budowie 

przedszkola. Proszę państwa, ja nie wiem czy wy obserwujecie Nidusiowe Przedszkole czy nie. Tam 

na pewno wiem , że Radny bywał. Z Lemierzyc ile tam jest dzieci?  

Radny Powiatowy F.Jamniuk:  Przepraszam, że wejdę w słowo. Ja chciałem to tylko 

przedyskutować. Chodziło mi o to żeby projekt był obywatelski, od ludzi niech to wyjdzie, a pan 

będzie królem wykonania. O to mi tylko chodziło. Niech mieszkańcy zdecydują. 

Wójt: Królem ja nie chcę być. Nie po to budujemy przedszkole, rozbudowujemy w Słońsku na 175 

dzieci, bo nam lepiej kalkuluje się ogłosić mały przetarg na nieduży autobus 19- 20 dzieciaczków i 

dowozić. To co robimy teraz z dowozami tych dzieci szkolnych. I na tym to polega. My mamy tutaj 

całodzienną edukację, wyżywienie, wszystko. Przecież teraz tam nie ma wyżywienia, to jest takie 

jakby przetrzymanie dzieci. Nie jesteśmy przeciwni, niech ta fundacja działa, niech funkcjonuje, ale 

nie możemy też partycypować w dużych inwestycjach. Teraz wiem, że następuje jakiś konflikt, bo 

fundacja chce do remizy, chce żeby strażacy udostępnili cały dół. Nie możemy w ten sposób, my 

mamy zadania nasze własne, są przeciwpożarowe działania, utrzymanie jednostek, dobrze, że oni 

funkcjonują. Zaproponowałem dla szefowej, proszę robić spotkanie z Radą Sołecką, ze Strażakami. 

Co oni powiedzą. Jeżeli oni się zgodzą, to ja też się zgodzę na to, a jeżeli nie, przepraszam bardzo nie 

da rady. Udostępniliśmy salę, ale też nie można jej zamknąć tylko do jednej działalności przedszkola. 

Jest tam świetlica środowiskowa, są imprezy, w soboty zabawy. Musimy jakoś współdziałać. Nie 

wiem jak to będzie dalej funkcjonować. Ja myślę, że to do otwarcia tej części przedszkola będzie 

trwało, ale nie możemy uszczęśliwiać na siłę. Tam jest kilkoro dzieci ze Słońska. Przecież wiadomo 



jak otworzymy w Słońsku, to te dzieci pójdą do Słońska. Z Krzeszyc są? no to dla mnie to jest trochę 

na siłę przepraszam. 

Radny Powiatowy F.Jamniuk: Ja tylko mówiłem o tzw. konsultacji. No nie bijmy piany z tym 

przedszkolem. To była jedna z propozycji. A może ktoś wymyśli park w Lemierzycach. 

Ja ze swojej strony chciałem życzyć wszystkim szampańskiej zabawy na sylwestra. Wszystkiego 

dobrego, zdrowia, szczęścia, pomyślności. 

 

Przewodnicząca Rady: Wysoka Rado zamykam XXX Sesję Rady Gminy Słońsk dziękuję bardzo. 
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